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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért tartalmaz a koronavírus járvány megelőzésére 
hozott kormányrendelet pontatlan, végrehajthatatlan előírásokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A mai napon jelent meg a 41/2020. (III. 11.) Korm. rendelet az élet- és vagyonbiztonságot 
veszélyeztető tömeges megbetegedést okozó humánjárvány megelőzése, illetve következményeinek
elhárítása, a magyar állampolgárok egészségének és életének megóvása érdekében elrendelt 
veszélyhelyzet során teendő intézkedésekről.

A rendelet 4. § d) pontja kimondja, hogy „zárt helyen 100 főnél több személy, nem zárt helyen pedig
500 főnél több személy részvételével rendezvény tartása tilos, azzal, hogy e korlátozás érvényesítése
a rendező, valamint a helyiség üzemeltetőjének a felelőssége.”

Több jogi szakember egybehangzó jogi értelmezése szerint a kormányrendelet e pontja pontatlan, 
felületes és jelenlegi formájában betartathatatlan, a következők miatt:

1) A szöveg alapján csak a rendezvényekre vonatkozik a 100 fő beltéri és 500 fő kültéri korlátozás. 
Már pedig a kocsmák, éttermek és zenés-táncos vendéglátóhelyek nem kizárólag rendezvényeket 
tartanak, hanem tevékenységük üzemszerű működésnek számít. (Ez alapján eddig bármelyik ilyen 
egység által vállalt részleges korlátozás vagy ideiglenes bezárás lényegében csupán önkorlátozás.)

2) A zenés táncos rendezvénytartási engedéllyel rendelkező helyekre sem egyértelmű a jogi utalás 
és nincs meghatározva szankció, sem ellenőrző hatóság.

3) A rendezvénytartási engedéllyel nem rendelkező helyekre, befogadóképességtől függetlenül ez a 
rendelet jelenleg nem vonatkozik.



Egy ilyen kritikus járványügyi helyzetben létfontosságú, hogy a védekezés érdekében elrendelt jogi 
intézkedések egyértelműek legyenek, mind az értelmezés mind a végrehajthatóság tekintetében.

Különösen annak tekintetében, hogy választókörzetemben (Budapest VI. és VII. kerületében) több 
száz szórakozó- és vendéglátóhely üzemel, ezeket a válság kitörése előtt naponta (!) több tízezer 
ember látogatta egyetlen estén.

Az üzemszerűen működő vendéglátó- és szórakozóhelyek esetében életszerűbb lenne egy olyan 
szabályozás, amely a Katasztrófavédelem által hivatalosan megállapított befogadóképességük 
alapján tesz előírásokat a vendéglátóhelyek által egyszerre fogadható vendégek számára 
vonatkozóan.

A fentiek alapján a következő kérdésekben szeretném kérni tájékoztatását:

Tervezi-e a Kormány a hivatkozott Kormányrendelet pontosítását, hogy az valóban érdemben 
korlátozó és betartható előírásokat fogalmazzon meg az üzemszerűen működő vendéglátó- és 
szórakozóhelyek esetében is? 

Tervezi-e a Kormány a 100 főnél nagyobb beltéri vagy az 500 főnél nagyobb kültéri 
befogadóképességű vendéglátó- és szórakozóhelyek bezárását, vagy az általuk egy időben 
fogadható vendégek számának korlátozását? 

Tervezi-e a Kormány a korlátozásokat be nem tartó üzletek számára érdemi szankciórendszer 
bevezetését? 

Tervezi-e a kormány, hogy jogkört biztosítson az önkormányzatoknak, hogy a Katasztrófavédelem 
mellett ők is ellenőrizhessék a közigazgatási területükön működő vendéglátó- és szórakozóhelyeken
a fenti korlátozások betartását? 

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2020. március 12.

Dr. Oláh Lajos
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